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Postadres Provinciehuis

Postbus 90602

2509 LP  Den Haag

T 070 - 441 66 11

www.zuid-holland.nl

Datum

23 november 2022

Maliezaal, Provinciehuis

Agendapunt 1 Opening

Aanwezig:
Jaap Smit, Anne Koning, Cor Lamers, Wouter Kolff, Jan van Belzen, Rogier
Tetteroo, Ronald Weerwag, Liesbeth Spies (digitaal), Milo Schoenmaker
(digitaal), ambtelijke ondersteuning vanuit COA en Provincie Zuid-Holland.

Agendapunt 2 Vaststellen agenda en verslag PRT 29 september 2022

Geen opmerkingen. Het verslag wordt vastgesteld.

Agendapunt 3 Presentatie TwynstraGudde

De cdK introduceert de twee onderzoekers van TwynstraGudde en licht hun
opdracht toe. Hij heeft TwynstraGudde gevraagd om tot een advies te komen
voor een governance structuur waarin de Zuid-Hollandse PRT en RRT’s de
opgave in de asielketen het hoofd kunnen bieden. Het advies moet richting en
slagkracht organiseren om concreet mee aan de slag te kunnen. Het advies
moet passend zijn bij de nieuwe Asielwet, maar ook al in aanloop naar de
inwerkingtreding van deze wet een governance stuctuur bieden. Zuid-Holland
staat voor een enorme opgave als het gaat om opvang asielzoekers.

Presentatie door TwynstraGudde

• Een reflectie op de huidige governance op basis van eerste documenten
en interviews. Er is onduidelijkheid over de rol van de PRT. De PRT kent
teveel deelnemers doordat stakeholders direct vertegenwoordigd zijn.
Regionale vertegenwoordiging lijkt essentieel. Een eigen
organisatiestructuur in de regio is mogelijk. De vertaalslag van
informeren naar concrete acties mist. Ambtelijke ondersteuning van
RRT’s en PRT gaat nog meer nodig zijn. Er is behoefte aan actueel
inzicht in de omvang van de opgave (dashboard).

• Stakeholders onder nieuwe spreidingswet worden besproken.
Veiligheidsregio’s gaan stap terug doen, transitieplannen om de
crisisnoodopvang in de reguliere lijn te brengen komen eraan. 

• In de nieuwe asielwet heeft de Cdk een rol van rijksorgaan/bemiddelaar.
De rol van de provincie wordt intensiever. In de PRT komt alles samen,
wordt sturing gegeven en wordt georganiseerd. 

http://www.zuid-holland.nl
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• Bestuurlijke governance op regionaal en provinciaal niveau. In regionaal
verband zoveel mogelijk vasthouden aan Veiligheidsregio’s. Dit lijkt op
de structuur die er nu is. Hoeft niet de Veiligheidsregio te zijn die het
gesprek faciliteert. Het kunnen ook twee woontafels zijn in Hollands
Midden. In Rotterdam-Rijnmond kan het huidige verband voortgezet
worden. Het gaat om een logische clustering van gemeenten. De nadruk
van de opgave ligt in de regio. Dit heeft te maken met uitruilen van
statushouders en asielzoekers. Die deals kunnen makkelijker in
regionaal verband gesloten worden. 

• Ambtelijke governance. Er worden twee modellen voorgesteld. In het
ene model is er centrale ondersteuning en in het andere decentrale
ondersteuning.

Er wordt gesproken over welke geografische regio’s gehanteerd worden onder
de PRT. De gemeenten die samen een Veiligheidsregio vormen kunnen
geclusterd worden. Een burgemeester zit er dan niet namens de
Veiligheidsregio, maar als boegbeeld van het gebied. Hollands Midden heeft de
voorkeur om te werken met twee woonregio’s zoals nu ook gebeurt. In
Rotterdam-Rijnmond is er geen gemeenschappelijke regeling waarbij het
overleg op regionaal niveau kan worden ondergebracht. Deze regio is zoekende
naar de juiste vorm. De cdK concludeert dat het hem niet uitmaakt wie er aan
tafel zitten, als het maar goed geregeld is. Het is niet nodig om in Hollands-
Midden een extra laag te creëren tussen woontafels en PRT. De clustering van
gemeenten die binnen een bepaalde Veiligheidsregio vallen kan een goede
indeling zijn, maar het betekent niet dat de Veiligheidsregio als organisatie
ambtelijk verantwoordelijk is. Er wordt benadrukt dat dit pas de eerste
contouren van TwynstraGudde zijn, en niet het definitieve advies. 

Er wordt gesproken over de rollen van de PRT en de RRT’s. Het is nu vooral
informatieuitwisseling, maar het zal meer gaan vragen. Er moeten deals worden
gesloten. Waar komt het zwaartepunt te liggen? In de asielwet gaat men uit van
de PRT, over de RRT’s wordt niet gesproken. Ook wordt gevraagd wat er
precies op de regiotafels gedaan moet worden; voorstellen maken of besluiten
nemen? Als ervoor gekozen wordt om voorstellen te laten maken door de
ambtelijke ondersteuning dan kost dat meer tijd en inzet. De cdK vat samen dat
het primaire proces plaatsvindt op de RRT. Die communiceert vervolgens naar
de PRT voor het overzicht van de provincie. De PRT moet kunnen ingrijpen als
het niet lekker loopt op de RRT en aanbieden om mee te denken. Hij wil
voorkomen dat we in de vrijblijvendheid schieten. 

Er lijkt voorkeur te zijn voor de eerste variant van TwynstraGudde, waarbij de
ondersteuning centraal wordt georganiseerd. Er wordt voorgesteld om de
strategische ondersteuning centraal te organiseren en de uitvoerende
ondersteuning decentraal. Hiervoor is wel extra geld nodig vanuit het Rijk. Er
wordt gezegd dat de provincie ook moet bijdragen, maar dat als het primair een
gemeentelijke taak is we het daar horen te organiseren in de
governancestructuur. TwynstraGudde zou in het vervolg van hun onderzoek
ook graag wat kleine gemeenten en de ambtenaren spreken om feeling te
krijgen met hun belangen.
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Agendapunt 4 Toelichting op actualiteiten

De bestuurlijk vastgoedregisseur van het COA geeft een presentatie.

Er wordt gesproken over het beeld dat Zuid-Holland zich niet voldoende inzet in
het vluchtelingenvraagstuk. Dit wordt als oneerlijk ervaren, met tijdelijke
opvangplekken in crisisnoodopvang en Oekraïense vluchtelingen staat de
provincie bovenaan de lijstjes. Het frame klopt niet. De verdeelsleutel is voor
Zuid-Holland ongunstig en er is veel onduidelijkheid over de totstandkoming
ervan. 

Er wordt voorgesteld om met een gezamenlijk aanbod van 10.000 duurzame
(+5 jaar) opvangplekken vanuit Zuid-Holland richting de Staatssecretaris te
komen. Dan laten we zien dat we bereid zijn iets te doen. Er wordt afgesproken
om 15 januari met een aanbod te komen. De cdK pakt dit op en zal op de lijn
komen bij de vertegenwoordigers van de verschillende regio’s. Vanuit Hollands
Midden geeft Liesbeth Spies aan dat er binnenkort 2000 plekken beschikbaar
komen in de regio. 

De presentatie van TwynstraGudde wordt nog niet gedeeld. Dit gebeurt als hun
advies is afgerond.

Agendapunt 5 Toelichting op opgave taakstelling statushouders

Niet aan toegekomen.

Agendapunt 6 Ronde langs de regio’s

Niet aan toegekomen.

Agendapunt 7 Rondvraag

Niet aan toegekomen.


